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»پریسان« ادای دینی به جامعه پزشکی است
 روایتی سینمایی از کرونا

کامبیز بابایی کارگردان »پریسان« توضیحاتی درباره این 
فیلم سینمایی و مراحل پیش تولید آن ارائه کرد. کامبیز بابایی 
تهیه کننده، کارگردان و نویسنده فیلم سینمایی »پریسان« که 
به پاس تلاش های کادردرمان کشورمان در مدت زمان شیوع  
کرونا ساخته خواهد شد و هم اکنون مراحل پیش تولید خود را 
پشت سر می گذارد، درباره انتخاب سوژه و بحث قدردانی از 
کادردرمان گفت: با توجه به این موضوع که کادردرمان در مسیر 
بیماری کرونا زحمات فراوانی را متحمل شدند، رشادت های 
بسیاری به خرج دادند به طوری که شجاعت های آنها کمتر از 
جنگیدن نبوده و نیست. ما به این نتیجه رسیدیم که ارزش کار 
والای این عزیزان را به شکلی نشان دهیم که تا چه اندازه این 
افراد برای مردم کشورشان از خودگذشتگی کرده اند. بنابراین 
تصمیم گرفتیم به چنین سوژه های بپردازیم تا در نهایت و با 
ساخت این فیلم به نوعی یک قدرشناسی از این عزیزان داشته 
باشیم. تهیه کننده فیلم سینمایی »مجوزخروج« عنوان کرد: با 
توجه به اینکه تلاش پزشکان، پرستاران و کادردرمان در مدت 
شیوع این بیماری، مانند پری و فرشتگان کارها و وظایف خود 
را به انجام می رسانند، به سان فرشته در این ایام کنار بیماران 
بوده اند و توانستند خدمات و کمک های زیادی به مردم بکنند 
این نام را برای فیلم انتخاب کردیم. »پریسان« یعنی: مانند پری 
یا مانند فرشته. ما فکر کردیم که این عنوان، اسم و واژه درستی 
برای نشان دادن جایگاه معنوی این عزیزان است چرا که دارای 

ارزش و جایگاه ویژه ای برای ما مردم هستند.
 تصویری از رشادت های کادردرمان

بابایی در ادامه و درباره مراحل انتخاب بازیگران بیان کرد: 
هم اکنون در حال مذاکره با بازیگران هستیم، با تعدادی از 
بازیگران صحبت کرده ایم اما همچنان این مذاکرات ادامه 
دارد و به محض نهایی شدن شان، اسامی آنها را اعلام خواهیم 
کرد. البته تاکنون حضور ۲ نفر از بازیگران در فیلم قطعی 
شده است اما از آنجا که هنوز قراردادها را منعقد نکرده ایم 
ترجیح می دهم که اسم آنها را اعلام نکنم. وی درباره اینکه چرا 
کارگردانی این فیلم را خودش برعهده گرفته است، بیان کرد: 
قصه »پریسان« را خودم نوشته ام به علاوه تصویری از رشادت ها 
و مسیری که کادردرمان در این یک سال و در مبارزه با بیماری 
کرونا را طی کرده اند، به واسطه برخی از دوستان و بستگانم 
که پزشک هستند مشاهده کرده ام به همین علت فکر کردم 
شاید کسی مانند من نتواند این فیلمنامه را به تصویر بکشد؛ 
با توجه به تجربیات قبلی که در این زمینه داشته ام تصمیم 
گرفتم کارگردانی »پریسان« را خودم برعهده بگیرم تا بتوانم 
نوشته های فیلمنامه را به تصویر تبدیل کنم. این کار حداقل 
اقدامی است که می تواند برای جامعه پزشکی، بهداشت و 
درمان و در واقع مدافعان سلامت که کادر درمان ما هستند 
حق مطلب را تا اندازه ای ادا کند؛ ضمن اینکه وظیفه و دین 
خود را به نمایندگی از همه مردم دنیا ابراز کنم چرا که این 
موضوع مقوله ای جهانی و بین المللی است که تمام دنیا درگیر 
آن هستند. جامعه سینما، دوستان و همکاران من همیشه از 
عزیزان کادردرمان به طرق مختلف حمایت کرده اند بنابراین 
فکر کردم من هم به نمایندگی از این صنف ارادت و قدردانی 
خود را اعلام کنم و »پریسان« را خودم بسازم. تهیه کننده 
فیلم سینمایی »زمستان بود« در پایان در مورد ساخت فیلم 
در شرایط شیوع بیماری کرونا بیان کرد: از آنجایی که شاکله 
اصلی و قصه این فیلم درباره موضوعات مربوط به بیماری کرونا 
و شرایط بهداشتی است به همین دلیل طبیعتا دوستان پزشک 
بسیاری را در کنار خود داریم که با آنها در حال مشورت هستیم 
و در پروژه از نظرات آنها بهره مند خواهیم شد. به غیر از پزشکی 
که به طور حتم در زمان ضبط فیلم و کار همراه ما خواهد بود ما 
به طور مداوم طبق استانداردها و رعایت پروتکل های بهداشتی 
کار خواهیم کرد. با توجه به روند آغاز واکسیناسیون زمان 
پیش تولید را هم طولانی کرده ایم تا فرصتی برای کندی روند 
این بیماری باشد به همین دلیل کار را با تاخیر ۱۵ الی ۲۰ روزه 

شروع خواهیم کرد.

مـحـمــدعلــی نـجــفی کــارگـردان 
پیشکسوت سینمای ایران در واکنش به 
حواشی مطرح شده پیرامون درخواست 
واکسیناسیون خارج از نوبت هنرمندان، 
ضمن تکذیب اصل طرح چنین درخواستی، 
توضیحاتی ارائه کرد. محمدعلی نجفی 
کانون  و عضو  پیشکســوت  فیــلمساز 
کارگردانان سینمای ایران درباره شائبه های مطرح شده درباره 
درخواست برخی از هنرمندان برای در اولویت قرارگرفتن برای 
دریافت واکسن کرونا تاکید کرد: واقعیت این است که هنرمندان 
هیچ درخواستی مبنی بر اینکه باید در اولویت واکسیناسیون 
کرونا قرار بگیرند، نداشته اند. البته این را نباید فراموش کرد که 
در گروه های فیلمبرداری، خطر بیشتری افراد را تهدید می کند، 
به عنوان مثال بازیگران مجبور هستند بدون ماسک جلوی 
دوربین بازی کنند و این خود مساله بسیار مهمی است و باید 
به صورت مشخص یک نوبت واکسینه شوند. وی بیان کرد: اما اینکه 
هنرمندان احساس کنند که تافته جدابافته از جامعه هستند و باید 
زودتر واکسینه شوند، چنین چیزی وجود ندارد. هنرمندان فرقی 
با دیگر اقشار جامعه ندارند و باید در نوبت خود واکسینه شوند. این 
کارگردان سینما درباره حواشی رسانه ای اخیر توضیح داد: من 
اصلا نمی دانم این درخواست برای اولویت دادن به هنرمندان در 
واکسیناسیون را چه کسی داده است، باید صریح گفته شود که 
کدامیک از هنرمندان این درخواست را داشته است. وی تاکید 
کرد: حتی اگر چنین درخواستی هم بوده، نمی دانم چرا یک مساله 
بسیار خصوصی را باید تعمیم می دهند به کل هنرمندان؟ برخی 
می خواهند چهره جامعه هنری و سینمایی را مخدوش کنند. تاکید 
می کنم هیچ هنرمندی تا به امروز تقاضایی در این زمینه نداشته که 
بگوید ما یک تافته جدابافته هستیم و خود را جدای از بقیه مردم 
می دانیم. نجفی در پایان گفت: بسیاری از هنرمندان ما به دلیل 
شرایط کارهای هنری خود جایگاهی در جامعه پیدا کرده اند و این 
ربطی به سلامت و ماجرای واکسیناسیون ندارد. تاکید می کنیم 
که همه ما انسان هستیم و هیچ فرقی با یکدیگر نداریم. در نهایت 
بازهم این حواشی به وجود آمده برای هنرمندان را تکذیب می کنم.

مهران مدیری پیش از این در 
برنامه دورهمی اعلام کرده بود که 
شاید دورهمی در فصلی جدید 
نامی  با  قطعا  اما  شود،  ساخته 
جدید و دکور و رویکردی کاملا 
این  قبلی  فصل های  از  متفاوت 
برنامه پرمخاطب خواهد بود. با 
نزدیک شدن به روزهای پایانی سال 
۱۳۹۹ پرونده خیلی از برنامه های 
پرمخاطب تلویزیون بسته می شود 
و خیلی از این برنامه ها هم بنا به 
درخواست مردم و رسانه ملی ادامه 
فعالیت خود را در سال ۱۴۰۰ از 
سر می گیرند در این میان برنامه 
دورهمی مهران مدیری هم از این 
قاعده مستثتا نخواهد بود. اما نکته 
حائز اهیمت آنجاست که مهران 
مدیری ضبط تمامی قسمت های 
برنامه »دورهمی« را در این فصل 
انجام داده و کنداکتور خود را تا 
پایان سال بسته است از طرفی طبق 
شنیده ها وی مشغول ساخت سریال 
شبکه نمایش خانگی »هیولای۲« 
است که بنا بر اعلام منابع موثق 
نام جدیدی در  با  این مجموعه 
سال جدید به مخاطبان مدیری 
ارائه خواهد شد. مدیری پیش از 
این در برنامه »دورهمی« اعلام 
کرده بود که شاید دورهمی در 
فصلی جدید ساخته شود، اما قطعا 
با نامی جدید و دکور و رویکردی 
کاملا متفاوت از فصل های قبلی این 
برنامه پرمخاطب خواهد بود. طبق 
پیگیری این تصمیم از سوی مهران 
مدیری وجود دارد که فصل جدیدی 
از برنامه های تلویزیونی خود را کلید 
بزند، اما قطعا این اتفاق به این زودی 
و در اوایل سال جدید رخ نخواهد 
داد چراکه وی مشغول ساخت فصل 
جدید سریال شبکه نمایش خانگی 
خود خواهد بود و زمان مشخصی 
برای فصل جدید دورهمی برای 
خود تعیین نکرده است. بنا بر آخرین 
خبر ها قسمت پایانی برنامه دورهمی 
با حضور »احسان علیخانی« به 

مخاطبان ارئه خواهد شد.

 آخرین خبر
از »دورهمی« 

مدیری

»درخت گردو« 
شانس اول اکران 

نوروزی 

جشنواره موسیقی فجر سی وششمین دوره خود را 
به متفاوت ترین شکل در تاریخ حیاتش تجربه می کند. 
مسیری دشوار برای جشنواره که به شدت در لبه تیغ 
انتقادات قرار گرفته است. برخی منتقدان از اصرار بر 
برگزاری جشنواره شاکی هستند و برخی نیز تداوم 
این فستیوال به عنوان مهمترین رویداد رسمی هنری 
ـ موسیقی کشور را لازم می دانند. هرچند در جواب 
منتقدان باید گفت که تمام کنسرت های مهم دنیا 
در این شرایط حتی به قیمت مبتلاشدن یک نفر به 
کرونا نمی ارزد چراکه هنر همواره باید از ذات آفریننده 
خود، هستی بخش باشد. جشنواره موسیقی فجر اما 
امسال راه خود را در ارائه اجراهای مجازی یافته است. 
جشنواره ای که مبنای بودنش به جهت فستیوال 
می بایست با اجراهایی حضوری در سالن های کنسرت 
پذیرای مردم می شد حالا به نمایش در فضای مجازی 
بسنده کرده است. لیکن همین اجراهای مجازی نیز 
دارای ارزش هایی هستند که نمی توان از آنها چشم 
پوشید. اجراها و نوازندگان و خوانندگانی که با توجه 
به شرایط موجود و تمام محدودیت ها اجراهای خود 
را برای جشنواره سی وششم مهیا کرده اند که بخش 
قابل توجهی از آنها به جهت خروجی هنری دارای 
ارزش دیدن و شنیدن هستند. »فارس«، با »سیاوش 
کامکار« چهره جوان و شناخته شده موسیقی اصیل 
ایرانی از خانواده کامکارها و بنیانگذار، عضو و نوازنده 
گروه »ژاو« که در نخستین روز جشنواره برنامه ای 
قابل قبول از خود به نمایش گذاشتند، گفت وگویی 

انجام داده که در ادامه می خوانید:
 در مورد زمان و ایده تشکیل گروه »ژاو« 
توضیح بدهید که چطور شد این نوازنده ها با 

ایده ای مشترک گردهم آمدید؟
گروه »ژاو« سال ۱۳۹۰ تشکیل شد. ما چند دوست 
موزیسین هستیم که خودمان کارهای موسیقی 
را می نویسیم و از اساتیدی که کمتر آثارشان اجرا 
می شود و از نظر ما آثاری بسیار غنی و ارزشمندی 
هست را اجرا می کنیم. تا به امروز هم هدفمان 
تغییری نکرده و در همین راستا کارهایمان را به 
اجرا گذاشته ایم. حالا این کارها یا ساخته من بوده 
یا دوستان دیگرم در گروه »ژاو«، چون »امیرناصر 
رنجبر« و یا آثاری از استاد »هوشنگ کامکار« یا استاد 
»پشنگ کامکار« و همچنین یکسری اثر از استاد 

»بیکچه خانی« و استاد »ورزنده« که برای این گروه 
بازسازی و بازتنظیم و اجرا کردیم که نمونه اش همین 
کنسرت آخر که در اولین روز جشنواره موسیقی فجر 
به نمایش گذاشته شد که بیشتر آثار اجرایی این برنامه 
از »امیرناصر رنجبر« دوست و همکارم در همین گروه 

»ژاو« بودند.
 این نگاه بهره از فنون موسیقی کلاسیک 
غربی از هارمونی گرفته تا کنترپوئن و حتی 
استفاده از چلو در یک ارکستر ایرانی که از 
موسیقی غربی اینجا در مقام اکمپانیمان بهره 
می برد چه رهاوردی می تواند برای مخاطب 

ایرانی داشته باشد؟
در واقع در این خصوص که چه سازی به گروه 
اضافه شود یا نشود، چلو یا همان ویلنسل، عضو ثابت 
گروه نیست و اعضای ثابت گروه همه سازهای ایرانی 
را نوازندگی می کنند. انتخاب ویلنسل به خواست 
آهنگساز است و در واقع اگر یک آهنگساز از یک رنگ 
خاص صوتی استفاده کند ما هم به عنوان مجری آن 
رنگ را به گروه اضافه می کنیم و کنار سازهای دیگر 
قرارش می دهیم ولی حالا اینکه دقیقا هدف چه بوده، 
فکر کنم این سوال را باید از آهنگساز اثر بپرسید. چون 
خود من در کارهایی که برای این گروه نوشته و تنظیم 

کرده ام تنها از سازهای ایرانی استفاده کرده ام.
 در مورد انتخاب قطعات و رپرتوار اجرایی 
»ژاو« در اولین روز جشنواره موسیقی فجر و 

هدف از این چینش را توضیح می دهید.
انتخاب قطعات و رپرتوار اجرایی در کنسرت 
جشنواره موسیقی فجر به عهده آقای رنجبر بوده و 
بیشتر ایشان از آثار آهنگسازان گذشته چون »امیر 
جاهد« »استاد وزیری« و »استاد پشنگ کامکار« 
بوده را در کنار دو سه قطعه  ای که خودشان ساختند، 
تنظیم کردند و برای اجرا در جشنواره موسیقی فجر 

آماده کردند و ما هم اجرا کردیم.
 نظرتان در مورد خواننده خوش صدای این 

اجرا چیست؟
خواننده این اجرا آقای »نوید نوروزی« هستند 
که از جوان های خوش صدا و آینده دار هستند. البته 
امیدوارم که راهشان را خیلی خوب ادامه بدهند. در 
بحث خوانندگی متاسفانه انتخاب ها محدود است 
برای اینکه بزرگان این عرصه متاسفانه  خیلی خوب 

و موفق عمل نکرده اند به همین دلیل، خواننده خوب 
چه از نظر فنی چه از نظر اخلاقی پیداکردن، دشوار 
است ولی آقای نوروزی در این تجربه که ما داشتیم 

به نظر من  کارشان را خوب و شایسته انجام دادند.
و  شفاف  جلوه  با  معاصر  تنبک نوازی   
برجسته صدابرداری این ساز در ارکستر نسبتا 
بزرگ نشان از اهمیت ریتم در این گروه دارد. 
تعامل هفت ضربی ایرانی تنبک را با خطوط 
هارمونی چلو و همراهی ریتم وار عود در یکی از 
قطعات اجرایی از زیبایی های شنیدنی این اجرا 
بود. لطفا در مورد تنظیم و ارکستراسیون این 

قطعه توضیح بفرمایید.
قطعه هفت ضربی مذکور همان قطعه ای است 
که تمش در دستگاه راست پنجگاه برای آقای »امیر 
جاهد« بوده که استاد »پشنگ کامکار« توی ابوعطا 
یکسری جملات به آن اضافه کرده اند و آقای امیرناصر 
رنجبر هم آن را تنظیم کرده و  ما هم اجرا کردیم که در 

واقع یک موسیقی اصیل است.
 چرا در این ارکستر از دو ساز سنتور بهره 

برده اید؟
دلیل بهره از دو سنتور هم همانطور که گفتم، 
تنظیم قطعات برعهده آقای رنجبر بوده و به علاوه 
یک بخش تکنوازی که کار خود من بوده که حالا با 
توجه به تجربه و کارهایی که طی ۱۵ سال گذشته 
انجام داده ام، این هم یک قطعه ای بود که پیش روی 

مخاطبان محترم در همان راستا به اجرا گذاشتیم. 
 حجم ارکستر در این اجرا قابل قبول بود که 
می توان این ویژگی را علاوه بر توانمندی و کوک 
دقیق تمام نوازنده ها، به سازهای بم ارکستر هم 
نسبت داد که چلو در این بین دارای گستره بم 
بیشتری از دیگر سازها مثل سنتور سل کوک 
است. شما چرا ترجیح دادید به جای بهره از 
سازهای بم ابداعی این روزهای موسیقی ایران 

از ویلنسل استفاده کنید؟
من متاسفانه به دلیل مشغله و کلاس های آفلاین 
نتوانستم اجراهای آن روز را تماشا کنم و نمی توانم در 
این خصوص نظر بدهم. در خصوص حجم ارکستر هم 
که تنظیم به عهده آقای رنجبر بوده به علاوه تکنوازی 
من که خوشحالم خروجی گروه مورد رضایت قرار 

گرفته است.  

سیاوش  کامکار: 

خواننده خوب پیداکردن، دشوار است

سخنــگوی شــورای صنفی 
نمایش گفت: طبق صحبت های 
اولیــه ســه فیــلم سینمایی 
»دینامیت«، »چپ راست« و 
»درخت گردو« جزو گزینه های 
اصلی اکران نوروزی در سال 
آتی هستند. مرتضی شایسته 
پیرامون گزینه های اصلی اکران 
نوروزی سال ۱۴۰۰ اظهارکرد: 
طبق صحبت های اولیه سه فیلم 
سینمایی »دینامیت«، »چپ 
راست« و »درخت گردو« جزو 
گزینه های اصلی اکران نوروزی 
در سال آتی هستند. وی در 
همین راستا ادامه داد: شورای 
صنفی نمایش برای اکران این 
سه اثر در نوروز سال آینده 
صحبت های اولیه را انجام داده 
و رضایت ابتدایی سازندگان این 
سه محصول کسب شده است 
و امیدواریم بتوانیم برای نوروز 
۱۴۰۰ چرخه اکران پررونقی 
داشته باشیم. سخنگوی شورای 
تعیین  درباره  نمایش  صنفی 
نهایی آثار اکران نوروزی تاکید 
کرد: هنوز هیچ فیلمی قطعی 
نشده است و نظر نهایی شورا در 
جلسه یکشنبه هفته آینده اعلام 

خواهد شد.

تهیه کننده فیلم »بی همه چیز« گفت: »بی همه چیز« 
قطعا اکران آنلاین نمی شود زیرا برای سالن سینما ساخته 
شده است، با تشکر از تمامی پلتفرم های اکران آنلاین اما 
فکر می کنم »بی همه چیز« با اکران فیزیکی در سالن 
سینما می تواند چراغ سینمای کشور را روشن نگه دارد. 
جواد نوروزبیگی افزود: سال پیش نزدیک دیماه فیلمنامه 
از سوی »محسن قرایی« به من رسید، با وجود تمام 
مشکلات آن زمان و تب وتاب جشنواره سی وهشتم که 
فیلم »عنکبوت« را داشتم روی فیلمنامه »بی همه چیز« 
متمرکز شدم. وی در همین راستا ادامه داد: فیلمنامه 
تا حدی برایم جذاب بود که همان زمان تمام انرژی و 
تمرکزم را برای ساخت پروژه گذاشتم و توانستم تا قبل از 
پایان سال به نتایج خوبی در جمع کردن عوامل و بازیگران 

داشته باشم. تمام بازیگران اصلی این فیلم بهمن سال 
گذشته حضورشان در فیلم قطعی شد و خوشحالم که این 
گروه جلوی دوربین »بی همه چیز« رفتند. تهیه کننده 
فیلم »بی همه چیز« در همین رابطه ادامه داد: بعداز 
تکمیل گروه تولید و بازیگران منتظر ماندیم تا شرایط 
کرونا کمی بهبود پیدا کند و به همین دلیل تا تابستان 
امسال صبر کردیم و فیلم رسما تیر ماه کلید خورد. وی 
درباره کنار هم قرارگرفتن تعداد زیاد بازیگران مطرح 
فیلم »بی همه چیز« اضافه کرد: خوشبختانه برای جذب 
بازیگران این فیلم به هیچ مشکلی برنخوردم، فیلمنامه این 
فیلم به حدی جذاب بود که اکثریت بازیگران به راحتی 
و با رضایت کامل به اثر اضافه شدند. شخصا از حضور 
بازیگران مطرح این فیلم رضایت کامل دارم و همکاری 

خودمان در این فیلم را بسیار ویژه و جذاب ارزیابی 
می کنم.  این تهیه کننده سینما درباره احتمال اکران 
آنلاین فیلم »بی همه چیز« افزود: این فیلم قطعا اکران 
آنلاین نمی شود زیرا برای سالن سینما ساخته شده است، 
با تشکر از تمامی پلتفرم های اکران آنلاین اما فکر می کنم 
»بی همه چیز« با اکران فیزیکی در سالن سینما می تواند 
چراغ سینمای کشور را روشن نگه دارد. نوروزبیگی درباره 
زمان اکران فیلم سینمایی »عنکبوت« خاطرنشان کرد: 
خوشبختانه مشکلات »عنکبوت« برای اکران کاملا رفع 
شده و این فیلم پروانه نمایش خود را گرفته است، به امید 
خدا برای اکران این اثر در انتظار بهبود شرایط بیماری 
کرونا هستیم و به محض اینکه وضعیت به ثبات برسد این 

فیلم را راهی سینماها خواهیم کرد. 

جواد  نوروزبیگی: 

»بیهمهچیز«قطعااکرانآنلایننمیشود

وبینار ششمین کنگره بین المللی سینمای ایران 
در اسپانیا با همکاری رایزنی فرهنگی سفارت ایران 
در اسپانیا با مشارکت دانشگاه کمپلوتنسه مادرید، 
بنیاد سینمایی فارابی و خانه آسیا برگزار می شود. در 
ششمین کنگره بین المللی سینمای ایران در اسپانیا که 
با حضور کارشناسان و پژوهشگران از ایران و سه کشور 
اروپایی و آمریکای جنوبی به مدیریت فرانسیسکو 
گارسیاگارسیا، زهرارضی و دامون افکاری برگزار 
می شود، موضوع عرفان در سینمای ایران- نگاهی 
به آثار مجید مجیدی به عنوان واحد درسی ارائه 
خواهد شد. افتتاحیه این وبینار از ساعت ۱۳ تا ۱۵ 
سه شنبه ۵ اسفند با حضور و سخنان محمدمهدی 
احمدی رایزن فرهنگی سفارت جمهوری اسلامی 
ایران در اسپانیا، حسین انتظامی معاون وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی و رئیس سازمان سینمایی کشور، 
علیرضا تابش مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی، مجید 
مجیدی کارگردان سینما، گارسیاگارسیا از دانشگاه 
کمپلوتنسه، خوزه آنتونیو روییس معاون بین الملل 

دانشگاه کمپلوتنسه مادرید، مننه گراس بلگر مدیر 
فرهنگ و جشنواره فیلم کشورهای آسیایی – بارسلونا، 
زهرا رضی محقق و رئیس انجمن سینمایی ایران و 
اسپانیا، دامون افکاری مدیر فنی وبینار، دکتر خواکین 
رودریگز مترجم خواهد بود. همچنین در این روز 
براساس برنامه از ساعت ۱۹و۳۰ تا ۲۳ فیلم رنگ خدا 
به نمایش درمی آید و معرفی و تحلیل این فیلم توسط 
گارسیاگارسیا، خوزه آنتونیو روییس، زهرا رضی، 
برناردینو هررا )از دانشگاه مرکزی ونزوئلا( و ادواردو 
پانوس ملوسا از دانشگاه دیگوپورتالس شیلی به عنوان 
واحد درسی برگزار می شود. برنامه روز دوم این وبینار 
چهارشنبه ۶ اسفند با نمایش فیلم »بیدمجنون« و 
معرفی و تحلیل این فیلم به عنوان واحد درسی دانشگاه 
توسط ادواردو یانوس ملوسا، زهرا رضی و آنا پرسپو 
)نویسنده و هنرمند( همراه خواهد بود. در روز سوم 
نیز، پنجشنبه ۷ اسفند از ساعت ۱۹و۳۰ تا ۲۳ به 
معرفی و تحلیل فیلم »باران« به عنوان واحد درسی 
توسط فرانسیسکو خوزه خیل محقق و استاد دانشگاه 

کمپلوتنسه و پائولا گاررا هنرمند و محقق اختصاص 
خواهد داشت. در این روز، اختتامیه این وبینار با سخنان 
مننه گراس بلگر، زهرا رضی و گارسیا گارسیا برگزار 
خواهد شد. علاقه مندان به شرکت در این وبینار سه 
روزه، از طریق لینک ثبت نام و ورود می توانند برنامه های 
وبینار را دنبال کنند، ضمن آن که برنامه های وبینار و 
استفاده از فیلم ها به زبان اسپانیایی برای عموم قابل 
مشاهده خواهد بود و به شرکت کنندگان در این وبینار، 
گواهی شرکت در وبینار از طرف دانشگاه کمپلوتنسه 
اعـطا خواهد شد. علاقه منــدان بــرای ثــبـت نــام 
و دریــافــت لیــنــک مــی توانـنــد بــه آدرس: 
https://forms.gle/bvgxuwhvDosyLTVa۸  مراجعه 
کنند و بعداز ثبت نام لینک ورود به وبینار ارسال خواهد 
شد. این وبینار با همکاری رایزنی فرهنگی سفارت 
جمهوری اسلامی ایران در اسپانیا، دانشگاه کمپلوتنسه 
مادرید، بنیاد سینمایی فارابی، خانه آسیا، انجمن 
سینمایی ایران و اسپانیا، انجمن علمی ایکونا۱۴ و 

دانشگاه دیگو پورتالس شیلی برپا خواهد شد.

بررسیآثار»مجیدمجیدی«دراسپانیا

بهزاد عبدی:
 ویدئوهای جشنواره 

استانداردهای لازم را داشت

بهــزاد عبــدی معتقد است که پخش مجازی 
و کیفیت بالای ویدئوی ارائه شده از اجراهای 
جشنواره، موجب جذب مخاطبان بیشتر شده است. 
سی وششمین جشنواره موسیقی فجر روزهای 
پایانی اش را سپری می کند. این دوره از جشنواره 
به شیوه ای متفاوت برگزار شد. شیوع کرونا باعث 
شد که تماشاگری به سالن ها نیاید. اجراها به صورت 
ویدئویی ضبط و طبق جدولی مشخص شده، پخش 
شدند. این اتفاق در عینِ حال که محدودیت های 
نبود تماشاگران را رقم زد، اما نکات مثبتی هم 
داشت. یکی از مهمترین اتفاق های این دوره از 
جشنواره، ضبط ویدئوییِ اجراهای جشنواره با 
کیفیتی استاندارد بود که موجبِ پدیدآمدنِ آرشیوی 
تصویری برای موسیقی ایران شد. در همین باره 
بهزاد عبدی آهنگساز و تنظیم کننده موسیقی 
کشورمان، به نکات مهمی اشاره می کند. در این دوره 
از جشنواره »سوئیت برای قیچک و قانون و کوئینتت 
زهی رسپینا« به آهنگسازی بهزاد عبدی سه شنبه 
۲8 بهمن ۱۳۹۹ از طریق سایت های مختلف پخش 
شد. عبدی درباره این اجرا و کیفیت ویدئوی پخش 
شده، می گوید: کیفیت ویدئوها و کیفیت پخش 
خیلی خوب بود. در این دوره از جشنواره آرشیو 
خیلی خوبی از اجراهای مختلف موسیقی درست 
شد. شیوع کرونا و پدیدآمدنِ محدودیت ها سبب 
خیر شد تا گروه های حاضر در جشنواره فیلم خوبی از 
اجراهایشان داشته باشند. وی با اشاره به صدابرداریِ 
اجراها تاکید می کند: به هرحال اجراها به صورت 
زنده ضبط می شد و طبیعی است که کیفیت صدایی 
ایده آل نباشد. اما من از حاصلِ کار راضی بودم و 
آنچه شنیدم مناسب بود. عبدی درباره برگزارشدن 
یا برگزارنشدنِ سی وششمین جشنواره موسیقی 
فجر اظهارکرد: جشنواره موسیقی فجر فرصت یک 
هفته ای به اهالی موسیقی می دهد تا آثارشان را به 
مخاطبان ارائه کنند. برخی از اهالی موسیقی در طول 
سال این فرصت را دارند و کارشان را به هر شکل ارائه 
می کنند. در این بین اما بسیاری از گروه ها هستند 
که امکانِ ارائه آثارشان را ندارند. این جشنواره 
فرصت خوبی بود برای همین گروه ها که بیایند و 
با حمایت های جشنواره کارشان را اجرا کنند. وی 
ادامه می دهد: در این دوره از جشنواره فیلمبرداریِ 
خوبی که از اجرای گروه ها انجام شد، فرصت مهمی 
برای این گروه ها بود. شاید هیچ کدام از این گروه ها 
تاکنون فیلمی با این کیفیت از اجراهایشان نداشتند؛ 
اما جشنواره امسال این فرصت را در اختیارشان قرار 
داد. این آهنگساز درباره مخاطبان اجرایِ آثارش در 
جشنواره تصریح کرد: در حالت عادی و با تبلیغات 
معمولی که برای اجراهای جشنواره می شود، اجرای 
ما به اندازه همان ظرفیت تالار رودکی مخاطب 
داشت. البته این موضوع به سیستم و حجم تبلیغات 
بسیار وابسته است. اما در پخش مجازیِ اجرای 
خودمان شاهد بودیم که نزدیک به هزار نفر در 
همان شب اول اجرا را دیدند. وی ادامه می دهد: 
همین پخش مجازی و فیلم با کیفیتی که برای 
مخاطبان ارائه شد، باعث شده که افراد بیشتری با 
گروه ما آشنا شوند و شاید در کنسرت های بعدی 
بتوانیم مخاطبانی به اندازه ظرفیت تالار وحدت 

داشته باشیم.

تجــسمی 
 آثار۴۶ هنرمند

 در »آخرین اتفاق ۹۹«
»آخرین اتفاق ۹۹« با فروش ۱۰ اثر کار خود 
را در گالری مژده آغاز کرده و تا نیمه اسفندماه 
جاری برپاست. در نمایشگاه »آخرین اتفاق ۹۹« 
که در گالری مژده برپا شده، ۶8 اثر هنری از ۴۶ 
هنرمند به نمایش در آمده است. در روز افتتاح 
این رویداد آثاری از ناصر اویسی، منوچهر نیازی، 
قاسم حاجی زاده، کامبیز خدابنده، محسن 
رزاقی، جواد بیاد و چهار اثر از احد قدیری به 
فروش رسید. مژده طباطبایی، مدیر گالری 
مژده در خصوص برپایی این نمایشگاه گفت: 
کرونا آسیب های زیادی به هنر وارد کرد، ما 
خواستیم به میزان توان و امکاناتمان با برپایی یک 
نمایشگاه پایان سال، به حمایت از هنر و هنرمند 
بپردازیم. او درباره انتخاب هنرمندان و آثار این 
نمایشگاه افزود: امسال با توجه به تعطیلات پیاپی 
و گسترده نتوانستیم چندان چهره های جوان را 
معرفی کنیم اما از اندک فرصت ها مانند همین 
نمایشگاه نهایت بهره را بردیم و علاوه بر نخبگان 
هنری و جوانان تثبیت شده، نام های تازه هم 
به علاقه مندان پیشنهاد شده است . »آخرین 
اتفاق ۹۹« تا ۱۵ اسفند برپاست و علاقه مندان 
می توانند با رعایت قوانین بهداشتی  از این کارها 
به نشانی سعادت آباد، خیابان علامه شمالی، 

کوچه هجدهم شرقی، پلاک ۲۷ دیدن کنند.

محمدعلی  نجفی:

هنرمندان هیچ گاه  تافته جدابافته نیستند


